
 
 
 
 

20. december 2021 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Er vandkraftenergien fra Tasiilaq Vandkraftværk passende og tilstrækkeligt i forhold til 
befolkningens størrelse? 

2. Såfremt der etableres flere arbejdspladser i Tasiilaq, er vandkraftværkets kapacitet 
tilstrækkelig, og at man af den grund ikke behøver at investere i en eventuel udvidelse? 

3. Hvad vil en udvidelse af kapaciteten koste? 

(Medlem af Inatsisartut Lars Poulsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Tidligere planer om etablering af industrier eller fabrik har påvist, at vandkraftværkets kapacitet er 
utilstrækkelig. Og såfremt der skal dannes grundlag for etablering af flere arbejdspladser i byen, er 
den første forudsætning at udvide vandkraftværkets kapacitet. 

 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


